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Zápis č. 8 z jednání kolegia děkana ze dne 6. 5. 2024 
 
Přítomni: P. Bednařík, O. Blažek, D. Emler, T. Gec, M. Gregor, T. Karásek, T. Klabíková 
Rábová, Z. Kasáková, M. Krausz Hladká, A. Veselý 
 
Hosté: M. Králíčková, J. Kuklík, L. Krištoufek, J. Fontana, L. Henebergová, P. Štanclová, M. 
Maňásek 
 
Omluveni: M. Nekola, M. Pečená - zástup P. Szobi 
 
Sdělení děkana:  
1. Body k projednání z iniciativy KR: 

• Reforma doktorského studia: Za FSV je potřebné upřesnit detaily - konkrétní 
podmínky zavádění novely, časový rámec, definitivní výše stipendií atd. Je nutné 
dořešit, jak se bude přistupovat k navýšení stipendií pro studenty vyšších 
ročníků. 

Pan proděkan Gregor uvedl, že by velmi pomohlo, kdyby byla na RUK určena osoba, 
která bude mít o dané problematice přehled a bude pro fakulty kontaktní osobou. Paní 
rektorka uvedla, že tato problematika by mohla být svěřena do kompetence nové 
výkonné ředitelky rektorátu.  

• Hodnocení vědy:  FSV oceňuje, že jsou jasně nastavené podmínky a termíny 
procesu, počítá s odevzdáním prvních draftů hodnocení jednotlivých vědních 
oblastí v červnu.  

2. Body na projednání se členy KR z iniciativy FSV UK: 
• Politické aktivity na půdě univerzity: Vedení fakulty seznámilo AS FSV UK s 

vlastními politickými aktivitami, které se zaměřují na nejvýznamnější agendy 
(ukrajinská vlajka jako symbol odporu proti agresi, tibetská vlajka jako symbol 
odporu proti autokracii, vlajka LGBTQ+ jako symbol liberálních společenských 
postojů). Pro organizaci studentských akcí s politicky činnými osobnostmi na 
půdě FSV UK bude vedení fakulty preferovat jejich zaštítění studetskými spolky. 
Pokud jde o otevřeně politické či ideologické aktivity, vedení fakulty se jim 
nebrání, ale vyžaduje, aby naplňovaly základní principy komunikace v 
univerzitním prostředí, zejména s důrazem na transparentnost a otevírání 
prostoru k dialogu. 

Paní rektorka konstatovala, že bezpečnostní situaci není možné podcenit a je nutné se 
jí zabývat. Univerzitní prostředí musí zůstat místem pro dialog, k čemuž je zajištění 
bezpečného prostředí podmínkou. Důležité je preventivně působit proti riziku 
bezpečnostních incidentů. V případě, že by útoky na konkrétní osoby překročily určitou 
hranici, je nutné vyjádřit těmto osobám veřejnou podporu.  
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Pan prorektor Vlach okomentoval situaci ve věci Dr. Kalhousové. Kolegium děkana 
vyjádřilo podporu vydání prohlášení univerzity k této kauze, na jehož znění bude 
aktivně spolupracovat vedení UK s FSV.  

• Investiční akce fakulty v kontextu rozpočtových výhledů UK 

• Úpravy budovy Hollar v projektu “Ph.D. Infra” (2024 –2025) 

• Rekonstrukce bývalého jinonického jinonického hotelu (ISPROFIN) a bývalé 

studovny U Kříže 1 (vlastní zdroje) – 2025–2026 

• Rekonstrukce budovy Hollar (2027/8 a dále) – možnosti v nové výzvě programu 
ISPROFIN. V budoucnu je plánována celofakultní diskuse na téma využití budovy 
Hollar. 

Paní rektorka konstatovala, že je nově zřízená pozice výkonné ředitelky na UK, jejímž 
jedním z hlavních úkolů je nastavení funkčního systému čerpání fondů, který by 
podpořil čerpání finančních prostředků. V oblasti financování vysokého školství je 
nutné na úrovni ministerstva školství nastavit prioritní oblasti.  

• Spolufinancování celouniverzitních investic - je nutné zohlednit budoucí 
plánované investice fakulty 

• Praktické konotace internacionalizace studia (známkování, smlouvy k 
uskutečňování double-degrees): Paní rektorka informovala, že vedení univerzity 
nebude prosazovat sjednocení hodnotící stupnice napříč univerzitou, které by 
ohrozilo hodnocení A-F na FSV. Současně vyjádřilo maximální podporu vedení 
univerzity snahám fakult o smluvní zajištění double degrees, vč. podpory procesu 
v RVH. Dě 

3. Výroční zpráva za rok 2023 - ke kontrole byla předložena Výroční zpráva o činnosti 
FSV UK a Výroční zpráva o financování za rok 2023. Vedoucí jednotlivých oddělení 
zajistí kontrolu kapitol, které mají v kompetenci a případné opravy, prokonzultované s 
odpovědnými proděkany a členy kolegia, zanesou v revizích do 13. 5. 2024 do 9:00 
hodin do sdíleného dokumentu. Akademickému senátu bude Výroční zpráva 
postoupena nejpozději 4.6.2024 tak, aby mohla být projednána na AS dne 18.6.2024. 

4. Žádost o sabatikl prof. Šlosarčíka – podklady v příloze. Kolegium děkana předloženou 
žádost schválilo.  

5. Program výjezdního zasedání – bude zaslán k případným připomínkám do pátku 10.  

6. Agenda nežádoucího zahraničního ovlivňování (DNSH) na úrovni KD. Paní 
proděkanka Kasáková se zúčastní semináře „Posilování institucionální odolnosti vůči 
nelegitimnímu ovlivňování ve vysokoškolském a výzkumu.” 
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Sdělení členů kolegia děkana: 
 

PhDr. Petr Bednařík, Ph.D. – proděkan pro akreditace a kvalitu studia 

1. Probíhá finalizace směrnice / opatření děkana o převodu studentů ze studijních oborů 
do studijních programů.  

2. Fakulta na základě připomínek rektorátu upravila návrh reakreditace navazujícího mgr. 
studijního programu Veřejná a sociální politika.  

3. Vědecké radě FSV byla předložena žádost o změnu garanta navazujícího mgr. 
studijního programu European Politics and Society: Václav Havel Programme.  

4. Garanti a koordinátoři vybraných studijních programů intenzivně pracují na přípravě 
podkladů pro hodnocení realizace SP ze strany Rady pro vnitřní hodnocení UK.          

 PhDr. David Emler, Ph.D. – proděkan pro rozvoj 

1. Informace o zahájení realizace projektu Supply Chain Resilience Center (podpis 
darovací smlouvy, podpis mezifakultní smlouvy, delegace UK na Tchaj-wan v červnu t. 
r.). 

Mgr. Tomáš Gec – člen kolegia pro projekt Modernizace a rozšíření prostorového 
zázemí výuky v Areálu Jinonice 

1. Avizo investičních potřeb FSV UK v novém programu ISPROFIN po roce 2027 

(rekonstrukce Hollaru) – v projektové fázi nezbytná komunikace s památkáři a dořešení 

nájmu galerie SGU Hollar – s tím souvisí i problematika případných náhradních prostor 
po dobu rekonstrukce. 

doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D. –  proděkan pro doktorské studium a další formy 
vzdělávání 

1. Poptávka po přesnější metodice ze strany právního odboru RUK ohledně právně 

vhodné konstrukce ISP – postačí, bude-li založena na existujících případech odvolání, 
která uspěla a která neuspěla.  

2. V rámci přípravy na reformu doktorského studia očekávání více detailů ohledně 
možností konstrukce doktorského příjmu - dle poptávky z kateder/institutů se tyto 
detaily jeví jako zcela zásadní pro reálné rozhodování o rozsahu programů a zapojení 
doktorandů (příjmy zevnitř UK, např. z projektů GAUK, UNCE či PRIMUS; příjmy z AV; 
příjmy z GA ČR, TA ČR, Horizon atd); s tím souvisí i přechody z prezenční do 
kombinované formy.  

3. Dotaz na strategickou představu UK ohledně optimální role doktorského studia na UK v 
konkurenčním prostředí (zejména) ČR. Reforma by mohla naplnit cíle MŠMT a zároveň 
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posílit roli UK, pokud by došlo k vyšší specializaci UK (ve srovnání s jinými 
univerzitami) směrem k doktorskému studiu a vysoce kvalitnímu výzkumu. K tomu je 
potřeba více procesů: (i) Koncentrace na kredibilní a uznávaná měřítka mezinárodního 
výkonu, které jasně dokumentují naši lokální pozici. Následně prosazování těchto 
měřítek při jednání s MŠMT. (ii) Mnohem silnější regulační tlak na doktorské programy 
ostatních univerzit/VŠ. (iii) Tlak na otevření oborových lokálních trhů (např. skrze 
asociace, lokální job markets) tak, aby ostatní univerzity/VŠ měly jistotu, že UK (a 
případně další R1 univerzity, jako je MUNI) jsou dostatečným zdrojem absolventů. (iv) 
Interně pokud možno co nejvyšší stabilizace podmínek (a debyrokratizace), zejména v 
oblasti pracovněprávní a projektové, aby maximum lidských zdrojů šlo primárně na 
získávání projektů a rozvoj akademiků (obojí jsou nutnou podmínkou pro funkční týmy 
s doktorandy). 

PhDr. Zuzana Kasáková, Ph.D. – proděkanka pro zahraniční styky 

1. Poděkování za spolupráci s RUK v oblasti well-beingu a duševního zdraví pro 
studenty. 

2. Otázka podpory duševního zdraví a well-beingu zaměstnanců. 
3. Poptávka po jednotné metodice UK ohledně jednotného postupu při nesplnění 

požadovaného počtu kreditů na studijním pobytu v rámci programu Erasmus+.  

PhDr. Tereza Klabíková Rábová, Ph.D. – proděkanka pro vnější vztahy 

1. Proběhlo organizačně i mediálně úspěšné oficiální otevření Areálu Jinonice i 
studentská Noc fakulty. 

2. Fakulta se v květnu zúčastní festivalu Open House a v září Zažij město jinak; v 
červnu Věda Festu a Veletrhu vědy. 

3.      Rozvíjíme dále formát https://science.fsv.cuni.cz/ doprovázený komunikací na IG. 
4.     V běhu je příprava společné SciComm akce, 17. 5. proběhne koordinační setkání 

s vedoucím OVVK M. Čermákem. 
5.      Příprava fakultního intranetu. 

PhDr. Malvína Krausz Hladká, Ph.D. – proděkanka pro studijní záležitosti  

1. Dodatečné PŘ v CJSP vyhlášeno do konce srpna 2024. V řešení vízové problémy 
(Student Režim, joint programy a studenti přicházející z VB, Dánska atd). 

2. Sjednocení známkování na úrovni UK – návrh projednán s AS FSV UK, předpokládán 
velice negativní dopad na internacionalizaci, zejména v kontextu spolupráce na 
společných Erasmus Mundus programech, double a joint degree programech a dalších 
mezinárodních aktivit.  

Paní rektorka deklarovala, že sjednocení známkování nebude vedením prosazováno a 
požadováno.  

1. Stipendijní programy pro studenty CJSP – možnost vytvářet stipendijní programy 
specificky pro studenty cizojazyčných studijních programů (CJSP), a to nejen pro 
zahraniční, ale pro všechny studenty v CJSP. Využití stipendií jako nástroje pro 

https://science.fsv.cuni.cz/
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propagaci CJSP, preferenci a inkluzi vybraných skupin, což podpoří 
konkurenceschopnost a diverzitu našich programů. Duolingo - UNHCR stipendium. 

1. Návrhy double degree smuv zaslány na kontrolu na OKVA dle domluvy po osobním 
setkání s dr. Pekovou. Paní proděkanka uvedla, že administrativní proces je velmi 
náročný a požádala o součinnost vedení univerzity.  

Pan prorektor Kuklík uvedl, že personální změny by mohly přispět k zlepšení situace. Dále 
uvedl, že je v jednání nastavení procesu schvalování, do kterého by měly být více zapojeni 
předkladatelé.  

1. Hybridní výuka – plánování ZS 24/25, vzhledem k aktuální vízové situaci je potřeba 
nabídnout studentům CJSP nápravné řešení, které jim umožní zahájit studium na FSV 
UK i v případě, kdy se dostanou do časové prodlevy v příjezdu do ČR. 

 prof. PhDr. Arnošt Veselý, Ph.D. – proděkan pro vědu a výzkum 

1. Úprava podmínek pro habilitační a jmenovací řízení. Pan proděkan poděkoval za 
spolupráci panu prorektorovi Kuklíkovi a kvitoval možnost upravit podmínky pomocí 
opatření děkana. Uvedl, že má být kladen důraz na kvalitu publikací, a ne na jejich 
kvantitu. Pan prorektor konstatoval, že je připraven k diskusi na toto téma.  

2. Informoval o postupu v přípravě hodnotící zprávy za oblasti výzkumu koordinované 
FSV UK. 

Ing. Ondřej Blažek – tajemník fakulty 

1. Rozpis rozpočtu FSV UK, který byl schválen na RKD, 29. 4. 2024, bude zítra zaslán 
spolu s důvodovou zprávou AS FSV UK. Rozpis bude schvalován na plénu 21. 5. 
2024. 

2. Pokračuje pilot zavádění docházkového systému. V květnu na novou aplikaci přechází 
poslední dva instituty, IES a IPS. 

3. Byla vydána směrnice S_EO_005 k pracovním cestám. V okně do začátku příštího 
semestru budou probíhat intenzivní práce na portfoliu OD/směrnic. 

4. Vyrovnání za výuku podle S_SO_008 bude po odsouhlasení výpočtu zaúčtováno do 
konce měsíce května. 

 

 
Různé: 
  
Příští jednání kolegia děkana proběhne ve dnech 17.5. - 18.5.2024.  
 

 

 

 
  
Zapsala: Ing. Monika Mandová                                 Vidi: PhDr. JUDr. Tomáš Karásek, Ph.D. 


